

# Global village in Amman

# القرية العالمية في عمّان

## Amman-Islamic Tourism

Jordanians wait for summer in eager anticipation and welcome it warmly. Families are glad to see their sons working in the Gulf States and other countries. They come to spend their holidays with their relatives. Jordan also plays host to thousands of Gulf families who come for medical treatment and as tourists. Most Jordanian traders look forward to summer as their best season due to the high purchasing power of Gulf tourists and expatriates.

Several government, semi-government and private departments have used their initiative to organise festivals, celebrations and circus shows to provide visitors with a carnival atmosphere.

The largest of these festivals is the month-long Global Village, which is to be staged in Murj Al-Hammam in the Jordanian capital, with the participation of 23 countries. They will exhibit their handcrafts and entertain visitors with folkloric shows throughout July. The village will include special stands for children as well as crafts and other stands. There will be a leisure city for children and their families.

At a recent press conference to introduce the festival, Mrs. Aula Al-Misri, the director of the village, told journalists that the sponsors include Al-Dostor newspaper, Regency Hotel, Amman municipality counsel and others. Mr. Saif Al-Sharif, general director of Al-Dostor described the carnival as a tourism, cultural and economic extravaganza.

The head of Islamic Tourism's office in Amman pointed out that winter rather than summer is the time for such activities, which should be aimed at European tourists. The focus should be on the multifarious Arab-Islamic heritage, instead of singing and dancing. ■



## عمان - السياحة الإسلامية

ينتظر الأردنيون صيفهم بحرارة قد تزيد عن حرارة فصل الصيف حيث تستقبل العائلات الأردنية أبناءها العاملين في دول الخليج ودول الاغتراب الذين يحضرون لقضاء إجازة الصيف مع ذويهم، كما يستضيف الأردن مئات الألوف من العائلات الخليجية التي تأتي للسياحة والعلاج ولتمضية فصل الصيف خارج بلادهم. وينظر الكثير من التجار الأردنيين إلى فصل الصيف بأنه فصل الرزق نظرا للقوة الشرائية الكبيرة للأردنيين المغتربين والسياح الخليجيين.

وقد بادر العديد من الهيئات الحكومية وشبه الحكومية والخاصة بتنظيم مهرجانات وحفلات وعروض سيرك وغيرها في فصل الصيف بغية توفير أجواء المرح والاحتفالات للزوار.

ولعل أكبر هذه المهرجانات كرنفال القرية العالمية والذي سيقام في منطقة مرج الحمام بالعاصمة الأردنية على مساحة 500 دومت وبمشاركة 23 دولة والتي ستأتي بصناعاتها الحرفية واليدوية وفرقها الشعبية الفولكلورية. كما ستضم القرية جناحا للطفل وجناحا للحرفيين الأردنيين وغيرها من الأجنحة. وستتضمن النشاطات أيضا مدينة ألعاب كبيرة للعائلة وللأطفال. ويقام المهرجان طوال شهر تموز/يوليو الجاري.

ومن الجدير بالذكر أن عددا من شركات القطاع الخاص قامت برعاية هذا الكرنفال ومن ضمنها صحيفة الدستور وفندق الريجنسي وأمانة عمان الكبرى وغيرهم. هذا ما صرح به السيدة علا المصري المدير العام للقرية في المؤتمر الصحفي والذي تحدث فيه أيضا السيد سيف الشريف مدير عام صحيفة الدستور الذي وصف الكرنفال بأنه تظاهرة سياحية ثقافية اقتصادية.

وقد تمنى مدير مكتب السياحة الإسلامية في مداخلة له أن تقام مثل هذه النشاطات في فصل الشتاء بدلا من فصل الصيف لاستقطاب السياح الأوروبي. وأن تقدم لزوارها التراث العربي والإسلامي. بأشكاله المختلفة بدلا عن حفلات الرقص والغناء. ■

